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ROMÂNIA 

JUDEŢUL MUREŞ 

COMUNA GURGHIU 

CONSILIUL LOCAL GURGHIU 
Gurghiu,  str. Petru Maior,  nr. 8,  jud. Mureş 

tel. 0265 536 003   fax. 0265 536 094  e-mail: gurghiu@cjmures.ro 

www.comunagurghiu.ro  
________________________________________________________________________________________________________________ 

 

PROCES   VERBAL 

încheiat astăzi,  20 mai 2021, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare a 

Consiliului Local Gurghiu 

  

 Prin Dispoziţia Primarului nr. 87 din data de  12 mai 2021 şi a Convocatorului nr.  3657 

din 12 mai 2021, Primarul Comunei Gurghiu, Boar Laurenţiu Dumitru, a convocat Consiliul Local 

Gurghiu, judeţul Mureş, în Şedinţă ordinară, pentru data de 20 mai 2021, ora 14,00 , în Sala Mare 

de şedinţe  a Primăriei Gurghiu, str. Petru Maior, nr. 8, având următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

1. Proiect de hotărâre privind stabilirea valorii impozitelor și taxelor locale în Comuna 

Gurghiu pentru anul 2022  

2. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri și cheltuieli al Comunei 

Gurghiu pentru anul 2021 

3. Proiect de hotărâre privind închiderea exercițiului bugetar. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea Statutului Comunei Gurghiu 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea modului de valorificare a materialului lemnos 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării Actului Constitutiv și a Statutului 

Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOLECT MUREŞ” 

 

Participă următorii consilieri:  Benkö Aurora, Bodor Ibolya Olimpia, Buţiu Lucian, Costea 

Ovidiu-Călin, Dumbrava Nicolae Francisc, Dumbravă Vasile, Hărșan Viorel-Mihail, Illyés-Kantor 

Zoltan, Kiss Tibor-Stefan,Pop Ioan, Pop Călin-Vasile, Suciu Maria, Șiara Marius-Eugen, Șuteu 

Vasile-Ovidiu  

Lipsește motivat: Hărșan Ioan-Eugen, 

 

Invitat: Dan Stela Liliana – delegat sătesc al satului Adrian 

 ing. Petra Florin - Șef Ocolul Silvic Fâncel 

  

 

Dintr-un total de 15 consilieri, fiind prezenţi 14 şedinţa este declarată statutară. 

 

 Este supus spre aprobare Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Local 

Gurghiu din data de 06 mai  2021, si se votează: 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

mailto:gurghiu@cjmures.ro
http://www.comunagurghiu.ro/
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În continuare se dă citire Proiectului Ordinii de zi, se supune la vot şi  se votează 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

Este aprobată ordinea de zi pentru ședința Consiliului Local Gurghiu din data de 20 mai 2021 

 

    Se trece la punctul 1 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind stabilirea valorii 

impozitelor și taxelor locale în Comuna Gurghiu pentru anul 2022 

  

 Este dat cuvântul domnului Primar, în calitatea sa de inițiator al proiectului. 

 Domnul Primar, salută prezența doamnelor și domnilor consilieri și face mențiunea că impozitele 

și taxele locale pentru anul 2021 se majorează doar cu rata inflației pentru anul 2020 așa cum 

prevede Codul fiscal, respectiv cu 2,6%,. Singura modificare propusă este contravaloarea 

certificatului fiscal detaliat care se majorează de la 11 lei cât a fost în anul 2021 la 20 de lei.  

 

Nefiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, finanţe, 

administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi urbanism, 

realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a proiectului de 

hotărâre, şi se votează astfel: 

 

Pentru – 12 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 2: Doamna consilier Benko Aurora și domnul consilier Pop Ioan, aceștia motivându-si 

abținerea prin faptul că veniturile populației sunt mici și nu se justifică majorarea impozitelor și 

taxelor locale. 

Este aprobată Hotărârea nr. 27 din 20 mai 2021  privind stabilirea valorii impozitelor și taxelor 

locale în Comuna Gurghiu pentru anul 2022 

 

Se trece la punctul 2 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de 

venituri ți cheltuieli al Comunei Gurghiu pentru anul 2021. 

 Domnul consilier Dumbravă Vasile anunță faptul că se abține de la votul acestui proiect de 

hotărâre deoarece se află în stare de conflict de interese. 

 Domnul Primar prezintă modificările sunt propuse  în cadrul rectificării bugetare: alocarea 

de sume necesare întocmirii Statutului comunei în conformitate cu prevederile Ordinului nr. 

25/2021, ajutor pentru acoperirea cheltuielilor medicale pentru domnul Truța Dumitru Mircea din 

satul Orșova, majorarea sumelor cuprinse în bugetul inițial pentru proiectul de reamenajare, 

extindere și proiectare Casă mortuară în satul Glăjărie, deoarece s-a omis cuprinderea valorii Tva a 

investiției și alocarea de sume pentru consultanță obținere fonduri europene în cadrul PNDR 2014-

2020 SM 15.1 – servicii de silvomediu, cerere care , precizează domnul Primar, este deja depusă 

la APIA, urmând a se depune în completare Statutul comunei. 

Doamna consilier Benko Aurora propune să se acorde ajutor financiar și domnului consilier Pop 

Ioan pentru decontarea cheltuielilor medicale. 
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Domnul consilier Pop Ioan refuză, în schimb, afirmă că suma acordată ca ajutor pentru decontarea 

cheltuielilor medicale propusă pentru domnul Truța este foarte mare. 

Doamna Gliga Rafila-Dorina, în calitate de Șef birou financiar contabil din cadrul Primăriei 

Gurghiu răspunde că toate cheltuielile sunt decontate în baza documentelor justificative. 

 Nemaifiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, 

finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi urbanism, 

realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a proiectului de 

hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 12 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 2: doamna consilier Benko Aurora și domnul consilier Dumbravă Vasile 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 28 din 20 mai 2021 privind rectificarea bugetului de venituri ți 

cheltuieli al Comunei Gurghiu pentru anul 2021 

 

Se trece la punctul 3 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind închiderea exercițiului 

bugetar 

 Doamna consilier Benko Aurora dorește să afle dacă bugetul este publicat și solicită 

comunicarea unui link unde acesta poate fi vizualizat. 

Doamna Gliga Rafila-Dorina, răspunde că bugetul este publicat și actualizat în permanență pe site-

ul Ministerului de finanțe, și pe pagina oficială a comunei, acesta fiind public.   

 Nefiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, 

finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi urbanism, 

realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a proiectului de 

hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 29 din 20 mai 2021 privind închiderea exercițiului bugetar 

 

 

Se trece la punctul 4 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobara Statutlui Comunei 

Gurghiu 

 Doamna consilier Benko Aurora menționează faptul că Anexa nr. 11 la Statut, respectiv 

inventarul bunurilor domeniului public al Comunei Gurghiu nu a fost comunicată o dată cu 

materialul de ședință. 

 Nemaifiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, 

finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi urbanism, 

realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a proiectului de 

hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 13 
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Împotrivă – 0 

Abţineri – 1: doamna consilier Benko Aurora 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 30 din 20 mai 2021 privind aprobarea Statutului comunei Gurghiu 

 

Se trece la punctul 5 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobarea modului de 

valorificare a materialului lemnos 

 Domnul Primar menționează faptul că prețul de vânzare către populație a lemnului de foc 

exploatat conform APV-ului care face obiectul acestui proiect de hotărâre să se facă la prețul 

stabilit în anul anterior, respectiv la 120 lei/mst, TVA inclus iar pentru lemnul de lucru rezultat din 

aceiași exploatație, deoarece este un lemn slab calitativ, prețul propus este de 121 lei/mst, TVA 

inclus. De asemenea, domnul Primar face mențiunea că pentru exploatarea lemnului din bazinetul 

Glăjărie încă nu este finalizată marcarea materialului lemnos și nu sunt oferte de exploatare din 

partea agenților economici iar datorită faptului că timpul este târziu se preconizează ca în acest an 

să nu poată fi asigurat necesarul de lemn de foc pentru populație. 

 Nefiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, 

finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi urbanism, 

realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a proiectului de 

hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 31 din 20 mai 2021 privind aprobarea modului de valorificare a 

materialului lemnos 

 

Se trece la punctul 6 de pe Ordinea la zi : Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 

Actului Constitutiv și a Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOLECT MUREŞ”  

 Nefiind întrebări și având avizul comisiei pentru probleme economico-sociale, buget, 

finanţe, administrarea domeniului public şi privat al comunei, amenajarea teritoriului şi urbanism, 

realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului se propune supunerea la vot a proiectului de 

hotărâre, şi se votează astfel: 

Pentru – 14 

Împotrivă – 0 

Abţineri – 0 

 

Este aprobată Hotărârea nr. 22 din 20 mai 2021 privind aprobarea modificării Actului 

Constitutiv și a Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOLECT MUREŞ” 

 

 

Nemaifiind puncte pe Ordinea de zi se trece la Diverse: 

 

1. Domnul Primar, prezintă cererea depusă de domnul Gliga Claudiu din satul Orșova pentru 

acordarea de sprijin constând în materiale lemnos pentru a-și reface stâna distrusă în incendiul de 
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la sfârșitul iernii. Se propune acordarea sprijinului solicitat în măsura identificării materialului 

lemnos și se va ține cont de solicitare la redactarea următorului proiect de hotărâre privind 

aprobarea modului de valorificare a materialului lemnos de pe terenurile cu vegetație forestieră ale 

comunei.  

2.  Domnul Primar, plecând de la solicitarea companiei Aquaserv de predare a rețelei de apă și 

canalizare a comunei, informează membrii consiliului local despre faptul că s-a solicitat sprijinul 

unui consultant specializat pentru luarea unei decizii pertinente. De asemenea, domnul Primar 

prezintă adresa nr. 3829/2021 a Primăriei Gurghiu prin care se solicită Companiei Aquaserv 

detalii cu privire la Masterplanul pe județ pentru infrastructura de apă și canal. 

Doamna consilier Benko Aurora dorește să afle dacă există oportunități de finanțare prin 

intermediul Aqua Invest. 

Domnul Primar răspunde că în afară de investițiile propuse prin Masterplanul județean, alte 

facilități nu sunt, dar aderarea la o asociație de dezvoltare intercomunitară din domeniul 

gestionării serviciului de apă, a fost o condiție esențială la depunerea de proiecte pentru obținerea 

de fonduri europene în anul 2008, când s-a luat decizia aderării la această asociație. 

2. Domnul Primar informează Consiliul Local cu privire la faptul că SC Framo România a depus o 

solicitare de majorare a cantității de apă  de la 150 mc/zi la 170 mc/zi la fermele de păsări 

deoarece intenționează să mărească efectivul de păsări. S-a solicitat ca pentru aceasta să 

îndeplinească aceleași condiții ca și ferma de rațe aparținând SC Oprea Avicom Mureș, respectiv 

să construiască un bazin de depozitare de 3.000 mc iar apa va fi livrată din surplusul rețelei 

comunale de apă iar în cazul în care nu există surplus, din rețeaua de apă potabilă aparținând 

Aquaserv Reghin. Cantitatea de apă va fi contorizată separat în funcție de sursa de apă la fel și 

facturarea se va face în funcție de prețul stabilit pentru fiecare sursă de apă. După întocmirea 

proiectului solicitat în condițiile de mai sus se va analiza cererea SC Framo România în cadrul 

ședințelor Consiliului Local. 

Domnul consilier Pop Ioan confirmă faptul că pe pășune este deversată o cantitate mare de apă, 

din surplusul bazinelor de apă ale comunei. 

3. Domnul consilier Hărșan Viorel-Mihail informează despre faptul că pe drumul forestier Osoi, 

datorită ploilor din ultima perioadă s-au colmatat șanțurile iar apa curge pe platforma drumului iar 

acesta fiind pietruit va fi afectat de curgerea apei. 

4. Domnul consilier Pop Călin Vasile informează că pilonii de susținere a podului din satul 

Orșova, utilizat ca alternativă la noul pod care se construiește, au fost duși de ape. 

Domnul Primar recomandă domnului consilier să anunțe, executantul lucrării de la noul pod, 

pentru a interveni de îndată. 

5. Domnul Primar reia propunerea enunțată în ședința anterioară, aceea de înființare a unui ocol 

silvic privat denumit Ocolul silvic Valea Gurghiului, iar în acest context a fost invitat domnul ing. 

Petra Florin pentru a prezenta planul de organizare și regulamentul de organizare și funcționare al 

ocolului propus.  

Domnul ing. Petra Florin prezintă modul de organizare a ocolului silvic privat – Valea Gurghiului: 
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 Acest ocol va fi în subordinea asociației comunelor Gurghiu, Ibănești, Hodac și Solovăstru 

iar prin înființarea acestuia se are în vedere, pe lângă o administrare durabilă a suprafețelor de 

pădure, și reducerea cheltuielilor actuale cu administrarea acestora, astfel că se preconizează o 

reducere de cheltuieli de până la 23% . Ocolul va avea doar 5  angajați pentru munca de birou, 10 

pădurari și 2 șefi de district. Pentru început, la înființarea ocolului silvic privat nu pot participa și 

persoane private, acestea pot adera numai după înființarea noului ocol silvic. Suprafața de pădure 

a UAT-urilor asociate este de 12.500 ha pădure iar ulterior, prin aderarea de noi proprietari, prin 

creșterea suprafeței de pădure, se vor reduce cheltuielile de administrare din sarcina proprietarilor. 

Cheltuielile de administrare din sarcina comunelor ,estimativ, vor rămâne la valoarea care se 

plătește în acest moment către RNP pentru primii 2 ani de funcționare, urmând ca apoi să scadă 

procentual până la 23%. Avantajul unui ocol privat va consta în facilitatea obținerii de fonduri 

europene pentru dotare.  

Domnul consilier ing. Buțiu Lucian intervine și menționează faptul că înființarea unui ocol silvic 

privat este o oportunitate de care trebuie ținut cont. Teoretic, propune să se accepte înființarea unui 

ocol silvic privat deoarece acesta este mult mai mobil decât sistemul actual în care, birocratic, 

durează mult obținerea unei aprobări sau unui răspuns. De asemenea, în cadrul unei structuri 

silvice de stat, actele de punere în valoare vor începe cu suprafețele de pădure aparținând statului 

și abia apoi cu cele aparținând UAT-urilor, astfel se creează situația în care ne aflăm în prezent, de 

a nu avea întocmite acte de punere în valoare pentru lemnul de foc pentru populație sau de a se 

realiza exploatarea foarte târziu, prin luna septembrie iar efectul este că numai 50-60% se poate 

exploata în anul de producție, restul doar în anul următor. Începând cu anul 2025 se propune 

trecerea integrală la valorificarea produsului fasonat iar ocoalele silvice de stat vor fi sufocate și se 

va intra într-un blocaj de activitate. În ceea ce privesc preconizările prezentate de domnul ing. 

Petra Florin, domnul ing. Buțiu Lucian consideră că nu s-a ținut cont de salariile reale ale 

personalului deoarece acestea vor trebui acordate cel puțin la nivelul la care se acordă într-un ocol 

de stat, pentru a atrage personal. De asemenea, trebuie avut în vedere ca lucrările care se execută 

să nu depășească valoarea celor din sistemul de stat, licitațiile de valorificare a materialului 

lemnos să fie făcute de ocolul privat împreună cu proprietarii. În primii 2-3 ani, cheltuielile cu un 

ocol privat vor fi mai mari decât în sistemul actual, abia apoi vor începe să scadă, dar avantajul 

unui ocol privat constă și în aceea că va putea estima cu un an înainte cheltuielile pentru anul 

următor. 

Domnul ing. Petra Florin răspund la problema ridicată, și anume, subdimensionarea valorii 

salariilor personalului angajat și menționează că la calculul cheltuielilor salariale s-a ținut cont 

numai pentru personalul de pază a pădurii, cheltuielile salariale ale restului de personal sunt 

integrate în cheltuielile de asistență tehnică. 

Având în vedere cele prezentate se propune inițierea unui proiect de hotărâre în acest sens.  

Nemaifiind alte luări de cuvânt, domnul  Primar mulțumeşte pentru prezență iar domnul  consilier 

DUMBRAVA NICOLAE FRANCISC , în calitate de preşedinte de şedință, declară şedința 

închisă. 

 

 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                      CONTRASEMNEAZĂ, 

    DUMBRAVA NICOLAE FRANCISC                SECRETAR GENERAL, 

                    Oprea Maria 
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